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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ PERMANENT 7/2015 

 

Núm. de sessió: 7/2015 

Data: 8 de juliol de 2015 

Hora de començament: 10 h 00 min 

Hora d’acabament: 12 h 45 min 

Membres 

Assisteixen: Rosa Argelaguet, Josep Maria Cors, Joan Antoni López, Xavier Gamisans, , 
David Parcerisa, Maria Rosa Giralt, Josefina Pla, Toni Dorado, Maria Albina Puente, Pere 
Palà, Montserrat Pons, José Juan de Felipe, Josep Maria Rossell, F. Xavier de las Heras, 
Joan Jorge, Conxita Lao i Raquel Ibarz. 

S’excusen: José Miguel Giménez, Montse Solé i Maria Chavarría. 

No assisteixen: Oriol Canyadell. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la Comissió Permanent 6/2015 

2. Informe de la Directora 

3. Informació sobre el desenvolupament del Consell Extraordinari de DIPSE i EMRN 
celebrat el 7 de juliol de 2015 

4. Proposta de Comissió pel desenvolupament d’un nou pla d’estudis de Grau i de 
Màster en Enginyeria Minera 

5. Propostes per a la modificació de la normativa dels PFG i PFM. 

6. Informe de la DAM 

7. Assumptes sobrevinguts 

8. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la reunió 

 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la CP 6/2015 

 

El secretari demana si algú vol fer alguna esmena a l’acta, la Comissió Permanent mostra 
la seva conformitat amb la mateixa. 

 

S’aprova per consens l’acta 6/2015. 
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2. Informe de la Directora 

 

La Directora excusa el Cap d’Estudis, Jose Miguel Giménez, que no ha pogut assistir a la 
Comissió Permanent per un assumpte personal. Tot seguit exposa les diferents reunions 
mantingudes des de la darrera Comissió Permanent, destacant: 

 El passat 1 de Juny es va fer una reunió per planificar la nova titulació de Sistemes 
Industrials, es busca quin enfoc cal donar-hi perquè sigui una titulació atractiva. 
S’estan recollint idees dels empresaris que estan resultant molt interessants. 

 El passat 2 de Juny es reuní amb el professor Toni Dorado i el cap de 
manteniment, Josep Abellan, per planificar unes reformes als laboratoris de 
química. 

 El 3 de Junt es celebraren les jornades Fentic al Kursaal amb una assistència 
notable i la participació de ponents de prestigi com ara en Ramses Gallego. 

 El 4 de Juny es trobà amb el grup casteller “Penjats del Campus” per parlar sobre 
la dinamització el campus de Manresa. 

 El 10 de Juny va rebre la visita de representants del Gremi d’Àrids de Catalunya, 
els quals van manifestar el seu recolzament a l’EPSEM i a les titulacions de mines 
en particular. 

 El 15 de Juny participà a les jornades de la plataforma ProMineria on va realitzar 
una ponència sobre els estudis al voltant de les enginyeries. 

 També ha mantingut diverses reunions amb estudiants que han fet arribar algunes 
queixes. La Directora ha procurat atendre les inquietuds d’aquests estudiants però 
opina que potser fora convenient crear algun tipus de comissió que pugui donar 
una resposta a les queixes dels estudiants. 

 El 16 de Juny va visitar la Fundació Politècnica de Catalunya on es reuní amb el 
seu director, el Dr. Benjamin Suárez, i la gerent, la Sra. Isabel Torras. Des de la 
Fundació es va mostrar la voluntat d’oferir post-graus en els diferents campus de 
la UPC. Així, el 24 de juliol la Fundació presentarà un postgrau anomenat Engiplan 
que es farà al campus de Manresa, l’enllaç entre l’EPSEM i la Fundació serà la 
professora Carla Vintró. Aquest postgrau l’impartiran professors de la Fundació i 
de l’EPSEM. 

 El 19 de Juny va participar com a presidenta del tribunal en el concurs per proveir 
una plaça a la UTG. La persona que va guanyar el concurs s’incorporarà el proper 
15 de juliol i farà assistència en empresa i en recerca. La cap de la UTG, Josefina 
Pla, aclareix que no es tracta d’un promotor sinó d’algú que fa gestió, qui té perfil 
de promotor és l’Ivo Clotet, també indica que el perfil de la plaça estava definit i no 
es podia modificar. 

 El mateix 19 de Juny va dinar amb el rector de la UPC, Sr. Enric Fossas. Ell rector 
va mostrar la seva conformitat amb el desenvolupament del Pla Estratègic de 
L’EPSEM i es va posicionar a favor de la poció de crear un sol departament que 
englobi tots els professors de l’EPSEM, passant l’encàrrec docent al departament 
en funció del professorat que en vulgui formar part i incentivant polítiques de 
personal. 

 El 22 de Juny es reuní amb el periodista Jordi Morros del diari Regio7 i doctorands 
de l’EPSEM. El Sr. Jordi Morros està treballant en un article sobre els doctorands 
de l’EPSEM. 
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 El 23 de juny es va trobar amb el professorat d’electrònica per parlar sobre la 
possibilitat d’implantar un Grau Dual (on es cursen una part dels crèdits en 
empreses. En aquesta línia properament la Directora visitarà, a Guipúscoa, 
l’Institut Máquina Herramientaon on es fa una titulació dual. 

 El passat 25 de Juny va participar a les jornades “Joves Talents” organitzat pels 
professors Josep Font i Dolors Grau. 

 El 29 de Juny es reuní amb els professors de mecànica per treballar en possibles 
canvis en el Grau en Enginyeria Mecànica per fer-lo més atractiu. 

 Més recenment ha participat en el Consell de Departament del DIPSE i, 
posteriorment en el Consell de Departament conjunt entre el DIPSE i EMRN per 
parlar sobre la unificació dels dos departaments en un i obrir a tot el col·lectiu de 
professors de l’escola la possibilitat d’integrar-s’hi. 

 Finalment, el 7 de Juny participà en una reunió amb el gerent de l’empresa 
MaxionWheels que és un exalumne de l’EPSEM. L’empresa, a través del seu 
gerent, va mostrar la voluntat de recolzar l’EPSEM. 

Dorado: demana més precisió respecte a les queixes plantejades pels estudiants a la 
Directora. 

Directora: bàsicament són queixes relatives a l’actuació d’alguns professors, algunes 
s’han plantejat de forma directa a la Directora, en aquest cas s’han tractat directament 
amb els caps de secció. 

de las Heras: la solució és obrir expedient als professors afectats per coartar la impunitat 
d’aquells professors que no facin la seva feina. 

Directora: el rector va mostrar la seva conformitat en obrir els expedients convenients. 

Palà: una cosa són els mitjans legals, per altra banda també és important que la 
informació se sàpiga, ja que és una manera de moderar alguns tipus d’actituds. 

Directora: demana pensar com vehicular aquestes coses ja que no ens ho podem 
permetre. 

 

3. Informació sobre el desenvolupament del Consell Extraordinari de DIPSE i 
EMRN celebrat el 7 de juliol de 2015 

 

Pere Palà explica que la UPC insta a crear el departament d’Enginyeria de Manresa 
fusionant DIPSE i EMRN, però també s’ha mostrat la voluntat que s’hi afegeixi quanta 
més gent millor. A parer dels membre s del DIPSE i EMRN es creu que és important tenir 
un departament a l’escola per polítiques de personal i per impulsar les titulacions de 
l’EPSEM, altres solucions ens farien perdre potencial. Com que el claustre ha instat al 
DIPSE i a l’EPSEM s’ha iniciat amb un primer consell conjunt on s’ha aprovat un manifest 
que avui mateix s’ha enviat a tothom. El departament està obert a tothom i es fa una crida 
a que tothom qui s’hi vulgui incorporar s’hi afegeixi per començar tot el procés de creació 
del departament. La voluntat seria de poder incorporar totes les persones de l’EPSEM. 

El proper 14 de juliol després de la Junta s’obrirà una assemblea per recollir les opinions 
dels membres de l’escola, es posa una data límit per a adhesions al proper 21 de 
setembre, qualsevol s’hi pot afegir de manera individual o col·lectiva, a partir d’aquest dia 
es començarà a treballar en l’elaboració de la memòria i del reglament del nou 
departament.  
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La Directora puntualitza que hi ha 6 titulacions que pengen d’aquest departament i el que 
es vol és fer-lo créixer per potenciar l‘escola. S’ha començat amb il·lusió i ganes i creu 
que tothom n’està satisfet. 

4. Proposta de Comissió pel desenvolupament d’un nou pla d’estudis de 
Grau i de Màster en Enginyeria Minera 

 

La Directora presenta la comissió que ha de treballar el pla d’estudis de mines on s’ha 
contemplat un conjunt de gent homogènia de l’escola. 

Jorge: diu que segons la normativa el cap d’estudis ha de presidir la comissió i demana 
que consti. 

Directora: hi dona la seva conformitat. 

 

S’aprova per consens el document incorporant la modificació proposada per Dr. Jorge. 

 

5. Propostes per a la modificació de la normativa dels PFG i PFM 

 

La Rosa Giralt exposa les propostes de normativa de TFG, s’han detectat moltes coses 
que es poden millorar sobretot parlant amb el personal de secretaria. Es vol donar més 
informació a estudiants i tutors i fer-ho tot més telemàtic. Hi ha estudiants que no saben 
què cal fer per trobar un projecte i potser caldria millorar la normativa per aclarir aqusts 
punts. Pel que fa a l’enviament telemàtic, via prisma hi ha el problema del certificat digital 
que segueix donant problemes i per tant la normativa serà generalista parlant d’entrega 
telemàtica sense indicar quin mecanisme concret a l’espera de trobar la millor manera de 
fer-ho. De moment per al Master semipresencial ja s’ha fet via Atenea. Les dues opcions 
bàsiques són o bé Atenea o bé Prisma. Pel que fa a la composició de tribunals cal buscar 
un mecanisme per agilitzar-ho, a moltes escoles el tribunal és proposat pel propi tutor del 
treball, en el cas dels dos components de l’àrea del treball i e tercer seria extern i caldria 
veure si es busca per sorteig o per algun altre mecanisme. 

En fer-ho tot telemàtic s’evita omplir tots els documents annexes que dal omplir ara. 

També s’està treballant en una proposta de format de memòria amb algnes instruccions 
bàsiques. 

També es proposen coses a tenir en compte per valorar el treball, com una orientació 
sense que hi hagi una rúbrica. 

Per les competències els alumnes podran demanar que les hi avaluïn. 

El dipòsit del TFG es faria al UPCommons i si el treball és confidencial queda bloquejat i 
no s’hi permet l’accés. 

Si sembla bé es pot convocar una reunió amb els caps de secció per tirar-ho endavant. 

Directora: Diu que el més important és el tema de l’entrega telemàtica. 

Jorge: Creu que no es cuida prou la defensa d’un TFG que culmina uns estudis. A Física 
es creu que el director no hauria d’estar al tribunal per així ser més objectius en 
l’avaluació i tenir una rúbrica més clara per avaluar-ho. Cal que, per part del tribunal es 
sigui més formal en analitzar el treball i donar una certa litúrgia a l’acte de defensa. Creu 
que hi ha alguns treballs que es presenten i que no es mereixen ser presentats. 
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Giralt: Comenta que pel que fa al tema rúbriques hi hauria disparitat d’opinions, però si hi 
ha consens es pot incloure una rúbrica. Respecte a la presència del director al tribunal es 
pot considerar però també és un tema de disparitat d’opinions. 

Pla: Diu que cal tenir en compte que, per normativa UPC, cal que si es fa digital sigui amb 
certificat digital i en paper amb la signatura de l’autor. 

de las Heras: Explica que en el Màster d’Enginyeria de Recursos Naturals els estudiants 
han demanat lliurar-lo telemàticament i cal contemplar com fer-ho ja que hi ha gent de fora 
o bé a vegades els tutors també són fora i això dona molts problemes, cal millorar tot 
aquest procés. Respecte al tribunal el pot gestionar el coordinador de titulació; ell ho fa pel 
Màster en Enginyeria de Recursos Naturals. En tot cas el tutor pot proposar-ho al 
coordinador i aquest gestionar-ho. 

Giralt: Proposa adaptar el tribunal al projecte en particular. 

Dorado: Es mostra conforme amb la proposta. Creu que el tema dels tribunals hauria de 
gestionar-ho el director. Si la normativa especifica que cal un certificat digital cal tenir-ho 
en compte ja que els estudiants són prou espavilats. Hi hauria d’haver, al menys, una 
còpia en paper. 

de Felipe:  Proposa penjar ofertes de treballs fi de grau. 

Palà: Opina que la proposta és positiva i val la pena agilitzar l’entrega. Té dubtes sobre si 
és necessari tenir una còpia en paper en el cas del TFG’s.  Qui sap quan llegirà l’estudiant 
és el tutor i val la pena que sigui el tutor qui ho faci. 

Giralt: Comenta que es podria deixar obert i que els professors de l’àrea s’organitzin i, si 
volen, que el coordinador de titulació ho gestioni. 

Gamisans: Veu pràctic que el coordinador reculli les propostes dels tutors i ho organitzi. 

Lao: Demana si la normativa contempla que el tercer del tribunal sigui d’una altra àrea de 
coneixement. 

Cors: Diu que la única manera d’homogeneïtzar notes és tenir una bona rúbrica. 

Palà: És interessant que hi hagi un format homogeni posant atenció a que la portada ens 
faci visibles com a campus. Respecte als tribunals i les qualificacions dels treballs caldria 
homogeneïtzar criteris. Definir una rubrica encotilla la forma de qualificar i a vegades hi ha 
treballs que es veuen perjudicats per aquesta situació; més aviat es mostra partidari de 
donar una sèrie de pautes orientatives. Opina que el tutor al tribunal no està malament 
esperant que faci un ús raonable de la seva autoritat. Sempre hi ha la possibilitat de fer el 
promig i que cada membre del tribunal avaluï diferent. Respecte els certificats digitals 
realment és un problema i cal analitzar bé la normativa per veure què es pot fer i que no. 

Lopez: Coincideix amb Dorado, creu que la proposta és bona i està d’acord amb que el 
director estigui al tribunal. El tema del paper en altres escoles està abolit i, a vegades és 
l’alumne qui porta una memòria en paper el dia de la defensa. 

Directora: Opina que els empresaris podrien entrar en el tribunal d’un TFG però és una 
opció a pensar ja que caldria que els empresaris entressin en els millors projectes per 
donar la millor imatge de l’EPSEM. Una còpia en paper està bé i agilitzar l’entrega via 
telemàtica també. Una proposta és que els alumnes facin un pòster del seu TFG ja que 
dóna bona imatge i es poden exposar els millors. Calen uns criteris per avaluar. 

Dorado: Comenta que en un tribunal d’electrònica el mateix director va ser molt crític amb 
l’alumne. Creu que no cal que el coordinador s’ocupi dels tribunals. 

de las Heras: Opina que la defensa del TFG hauria de poder ser telemàtica també. 
Demana si és necessari que vinguin els alumnes presencialment a demanar el títol. 
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Giralt: Convoca reunió de caps de secció per treballar la normativa, proposa que a Junta 
d’EPSEM es proposi aprovar lo de l’entrega telemàtica. 

Els membres de la Comissió Permanent s’hi mostren d’acord. 

 

6. Informació de la DAM 

 

No hi ha intervencions. 

 

7. Assumptes sobrevinguts 

 

La sotsdirectora de Comunicació i Estudiantat, Rosa Giralt, parla sobre l’informe realitzat 
pel la Comissió Avaluadora Externa per a obtenir l’acreditació dels Graus per part de 
l’AQU. La valoració de l’informe és positiva amb algunes condicions. La sotsdirectora 
inidca que s’han detectat alguns errors en l’informe i que es demanarà de corregir-los. 
Comenta les condicions demanades per la CAE i les recomanacions fetes. 

de las Heras: demana que es faci especial atenció en corregir les dades numèriques de 
l’informe del CAE ja que és un informe públic i cal vetllar-ho. Al Grau en Enginyeria 
Química hi ha xifres equivocades i això dona una imatge falsa de l’escola. 

Pla: puntualitza que el problema és en el càlcul tenint en compte la matriculació dels 2 
quadrimestres ja que fan un càlcul lligant les dades d’ambdós quadrimestres. 

Giralt: informa que s’està treballant en les al·legacions. 

 

8. Torn obert de paraules 

 

de las Heras: demana si cal que els alumnes del Màster semipresencial vinguin 
presencialment a demanar el títol. 

Giralt: diu que a iTIC també ha passat això amb una noia que ha marxat a l’estranger. Tot 
i així ha pogut fer una autorització perquè algú ho demani en nom seu. Tot i així, ho volia 
fer al març i ha hagut d’esperar al juliol. 

 

ACORDS 

S’aprova per consens: 

- Acta de la Comissió Permanent 6/2015. 

- Comissió per elaborar una nova proposta de Grau en Enginyeria Minera 

 

Vist-i-plau  

El Secretari     La Directora 

 

 

David Parcerisa                                                                  Rosa Argelaguet 

 

Manresa, 8 de juliol de 2015 


